

PRAYERS

Mr. Prud'homme, from the Standing Committee on External Affairs and National Defence, presented the Third Report of the Committee, which is as follows:

1. In accordance with its Order of Reference of Wednesday, December 22, 1976, your Committee assigned responsibility for the detailed study of International Development to a Sub-committee on International Development consisting of 14 Members.

2. The Sub-committee on International Development has submitted its report to the Committee. Your Committee has adopted this report without amendment. The text of the report reads as follows:

3. The Sub-committee on International Development has the honour to present its

FIRST REPORT

4. In accordance with its delegated authority of February 10, 1977, the Sub-committee has considered its Order of Reference relating to International Development.

5. The Sub-committee held 8 meetings on the subject from March 31, 1977 to May 3, 1977 and heard the following witnesses:

From the Canadian International Development Agency:

Mr. Michel Dupuy, President

Mr. Domingos Donida, Director, Policy Analysis Division

Mr. K. J. Rust, Acting Director, Policy Institutions Division, Multilateral Programs Branch

Mr. J. Sinclair, Advisor, Policy Institutions Division

Mr. Shridath, Ramphal, Secretary-General of the British Commonwealth

From the International Bank for Reconstruction and Development:

Mr. Earl Drake, Executive Director, representing Bahamas, Barbados, Canada, Grenada, Guyana, Ireland and Jamaica

From the Department of External Affairs:

Mr. E. J. Bergbusch, Director, Aid and Development Division

Mr. R. J. Blackburn, Deputy Director, Transport Communications and Energy Division

From the Department of Energy, Mines and Resources:

Mr. R. P. Hooper, Senior Advisor, International Oil and Gas Division

From the Department of Industry, Trade and Commerce:

Mr. P. Eastham, General Director, Office of General Relations

PRIÈRE

M. Prud'homme, du Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale, présente le troisième rapport de ce Comité, dont voici le texte:

1. Conformément à son Ordre de renvoi du mercredi 22 décembre 1976, votre Comité a délégué à un sous-comité du développement international, composé de 14 membres la responsabilité d'effectuer une étude détaillée du développement international.

2. Le Sous-comité sur le développement international a soumis son rapport à votre Comité qui l'a adopté sans modification. Le texte se lit comme suit:

3. Le Sous-comité sur le développement international a l'honneur de présenter son

PREMIER RAPPORT

4. Conformément à l'autorité dont il a été investi le 10 février 1977, le Sous-comité a étudié son Ordre de renvoi concernant le développement international.

5. Le Sous-comité a tenu 8 séances sur ce sujet, du 31 mars 1977 au 3 mai 1977, et a entendu les témoins suivants:

De l'Agence canadienne de développement international:

M. Michel Dupuy, président

M. Domingos Donida, directeur de l'analyse de la politique

M. K. J. Rust, directeur adjoint, Division des institutions d'élaboration de politiques, Direction générale des programmes multilatéraux

M. J. Sinclair, conseiller, Division des institutions d'élaboration de politiques

M. Shridath Ramphal, secrétaire général du Commonwealth britannique

De la Banque internationale de reconstruction et de développement:

M. Earl Drake, directeur exécutif, représentant Bahamas, Barbades, Canada, Grenade, Guyane, Irlande et Jamaïque

Du ministère des Affaires extérieures:

M. E. J. Bergbusch, directeur, Direction de la coopération

M. R. J. Blackburn, directeur adjoint, Direction du transport, des communications et de l'énergie

Du ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources:

M. R. P. Hooper, conseiller supérieur, pétrole et gaz naturel, marché international

Du ministère de l'Industrie et du Commerce:

M. P. Eastham, directeur général, Bureau des relations générales